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Eelmisel laupäeval oli Valgejõe
saarel Tapa vee- ja grillipidu,
kus võisteldi kanuusõidus, gril-
limises ja rannavolles.

Kanuuvõistlusest võttis osa
13 meeskonda: Tapa linnavalit-
sus, Tapa Trans, Saksi vallava-
litus, OÜ Tapa Mill, OÜ Viru
Reeper, Tapa gümnaasium,
Tapa vene gümnaasium, AS
Eesti Raudtee, Eesti Raudtee-
laste Ametiühing, Tapa Jakobi
koguduse team, Tamsalu spor-
dikompleks, Tapa Edasi ja
Ojad.

Peale kolme põhisõitu ja
kahte lohutussõitu selgus, et fi-
naalikohad võitlesid välja kuus
võistkonda. Finaalsõidu võitis
Tapa linnavalitsus (Kuno
Rooba ja Mati Mitt) ajaga
2.56. Järgnesid Tapa Trans
(Veiko Karp ja Jaan Makr-
ja� kov) � 3.12, Tapa Edasi
(Riho Lööper ja Margo
Leemet) � 3.18, Ojad (Janno ja
Joonas) � 3.26, OÜ Tapa Mill
(Toomas Murer ja Ivo Eelmaa)

� 3.30 ja Tamsalu spordikomp-
leks (Lepik ja Ojaperv) � 3.33.

Grillimisvõistlusel osales
vaid kaks võistkonda � Tapa
linnavalitsus ja Lehtse vallava-
litsus. Zürii üksmeelse otsuse
põhjal olid paremad grillijad
Lehtsest (perekond Metsmaa).
Nende valmistatud liha ja kar-
tul tunnistati eriti maitsvaks ja
hõrguks. Linnavalitsuse võist-
lejate (Vahur Leemets, Kaja
Kangur, Kairi Maasen, Katre
Kirt, Piret Treial, Ilona Alla,
Mati Mitt, Kuno Rooba), gril-
litud kala tunnistati teise koha
vääriliseks.

Valgejõe saarel kahel uhi-
uuel rannavolleväljakul peetud
tulistel pallilahingutel tulid
võitjaks 10 meeskonna seas
Anatoli ja Maksim Busenkov
(Tapa). Teise koha said Raigo
Pärs ja Janus Gildemann
(Tapa-Kadrina segameeskond).
Kolmandaks jäid Toomas
Skroman ja Janek Aren (Kad-
rina). Palliväljakutele tõi liiva

ja muretses postid linnavalitsus.
Väljakud ehitasid valmis spor-
diklubi STVE liikmed Anatoli
Busenkovi eestvedamisel.

Kultuurikoja andmetel kü-

lastas pidu ligemale 700
inimest, neis paljud olid lap-
sed.

Mitme peokülastaja arvates
oli üritus tore, kuid oleks või-

nud jätkata traditsiooni ja linna
sünnipäeva pidada ikkagi juuni
lõpu asemele augustis. Ju oleks
siis ka rohkem pealtvaatajaid
olnud.

Valgejõe saar sai juurde kaks palliplatsi

1.- 3. augustini toimusid Jänedal jär-
jekordsed Eesti linnade ja alevite
suvemängud, mille korraldajaks oli
eelmiste suvemängude võitja Paide
linnavalitsus.

Võisteldi males, võrkpallis,
sumos, linnajuhtide kukepoksis, ve-
siratsudega Kalijärvel, mehe kand-
mises, kahevõitluses, teatevõistluses
ja noolemängus. Samuti oli vaja ette
valmistada taidluskava.

Eriti edukalt esines Tapa linna-
valitsuse esindus linnajuhtide kuke-
poksis, kus linnapea Kuno Rooba
alistas kõik vastased, saavutades
�parima kuke� tiitli. Neljaliikmeli-

ne naiskond lõpetas mehekandmise
võistluse auhinnalise II kohaga ja III
koht saavutati linnadevahelises tea-
tevõistluses.

Õhtuti toimusid simmanid Musta
Täku Tallis, kus Kaie Seger viis läbi
ka line-tantsu kiirkursuse.

Lõppkokkuvõttes saavutas Tapa
linnavalitsuse sportlik kollektiiv 25
linna esinduse seas tubli 7. koha.
Suvemängud võitis Kiviõli linnava-
litsus, kelle korraldada on seega
2004. a jõuproov. Teiseks jäi Tallinn
ja kolmanda koha sai Vändra alev.

Kairi Maasen

Linnavalitsus esines
edukalt

Jätkuvalt tekitab muret
raudteest ülesõit � õigemi-
ni selle pidev kinniolek.

Saamaks kinnioleku
ajast täpset ülevaadet, kor-
raldas linnavalitsus kahel
päeval ülesõidukohas vaat-
luse. Selle tulemusel on
meil olemas tabelid, mis
näitavad, mitu minutit enne
rongi tulemist ülesõit sule-
takse, kaua on suletud ja
mitu minutit peale rongi lä-
bimist ülesõit avatakse.

Vaatluse tulemuseana oli
ülesõit keskmiselt kella 7 �
19 vahel suletud 5,5 tundi
ja avatud 6,5 tundi. Arves-
tades, et tegemist on kõige
intensiivsema ülesõidu ka-
sutamisajaga, võib ainult
oletada ülesõidu kinniole-
misest tekkinud majandus-
likku kahju linnale.  Tabe-
lid võimaldavad teha ettepa-
nekuid esmalt ülesõidu lah-
tioleku optimeerimiseks ja
teisalt kinnitavad viadukti
ehitamise tungivat vajadust.

Viie miljoni krooni eest
saaks Tapa linnale ehitada
mitmeid asju. Selle raha
eest oleks valida, kas kor-
ras kesklinn või täieliku

mustkattega põhjapoolne
linnaosa. Vaja on mõlemat.
1993. a  linnale küsitud põ-
himaantee nr 5 osa � Rakve-
re tee, Pikk tänav ja Paide
maantee on selle kümne aas-
taga nõudnud linnakassast just
sellise summa. Kindlasti mä-
letavad paljud lehelugejad
kevadist koormuspiirangut
Paide maanteel ja sellest ette-
võtjatele tulnud sekeldusi.

Sellel suvel on Tapa lin-
navalitsus tegelenud aktiiv-
selt antud probleemi lahen-
damisega. Maanteeameti ja
Viru Teedevalitsusega on
jõutud üleandmise tingimus-
tes kokkuleppele. Viru Tee-
devalitsus on teostanud re-
mondi- ja pindamistöid,
mida on finantseerinud Tapa
linn. Tapa linn on taotlenud
antud tööde teostamiseks
raha Vabariigi Valitsuse re-
servfondist. Rahataotlust on
toetanud nii Majandus- ja
Kommunikatsiooni kui ka
Siseministeerium.

Antud teelõigu üleandmi-
ne riigile võimaldab linnal
keskenduda lähiaastatel lin-
natänavatele. Paide maantee
jäämisel linnaomandisse

kasvaks antud teelõigu re-
mondivajadus veelgi ning
linnale jääksid ka hoolduse-
ga seotud kulud.

Rõõm on kirjutada, et
lasteaias Pisipõnn alustab 1.
septembrist tööd uus rühm,
s.t senise viie asemel töötab
sügisest lasteaias kuus rüh-
ma. Seni tühjana seisnud
ruumid on remonditud ja
ootavad uusi lapsi, õpeta-
jaid-kasvatajaid. Rühma
avamisega peaks leevendu-
ma ka lasteaiakohtade järje-
kord.

Veidi vähem kui kuu aja
pärast toimuval referendu-
mil teeme valiku, kas jah
või ei Euroopa Liidule. Tapa
linnaski toimub selle kuu
jooksul mitu agitatsiooni-
kampaaniat. Soovitan kõigil
küsida võimalikult palju in-
formatsiooni Euroopa Liitu
puudutavate küsimuste
osas, et siis juba ise otsus-
tada, kas jah või ei.

Linnapea seisukohtade ja
mõtetega saate tutvuda järg-
mises lehenumbris.

Kuno Rooba,
linnapea

Ülesõit on
pool aega suletud

Foto Kairi Maasen

Rannavolle  finaalmängud pakkusid palju ilusaid hetki.

Tapa linnavalitsuse võistkonna silti kandis Jaan Viktor ja lipumees oli Vahur
Leemets. Esireas sammus veel Kaja Kangur.

Heiki Vuntus
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Juulikuu algul viisid rännuteed Tapa
Ettevõtlike Naiste Klubi rahva Saa-
remaale. Et eelmisel aastal Ruhnus
käidi, jätkus tänavu saarte uurimise
traditsioon kogunisti kolme saarega:
tutvusime Muhumaa, Saaremaa ja
Vilsandiga.

Meie reis algas,  nagu enamik rei-
se algavad, kerge kiirustamisega. Ilm
näitas Kesk-Eestis oma vareshalli
palet, aga mida lääne poole, seda päi-
kesepaistelisemaks muutus päev.
Niisiis jäid igapäevamured selja taha
ja meie seltskond oli üdini lootusri-
kas.

Virtsu sadam võttis hoobilt meie
hoo maha ja pani ootama järgmist
praami. Kasutasime aega päikese
nautimiseks, sest oli ju esimene su-
vesoojus. Pärast pisikest meresõitu
maabusime Kuivastus, mis kohalike
sõnutsi pidavat igati oma nime
õigustama, sest sademeid ei olnud
neile jagunud ka siis, kui mandril sa-
das ühtsoodu nädal aega.

Muhumaal oli meie huviobjektiks
Koguva küla, mis on omapärane kul-
tuurilooline vaatamisväärsus. Siin
asub kirjanik J. Smuuli majamuu-
seum, selles talus ja külas on filmi-
tud eestlaste kultusfilmid �Mehed ei
nuta� ja �Siin me oleme�. Üsna oma-
pärane tunne valdas ekskursante, ja-
lutades filmidest tuttavate hoonete
vahel, huulile kippusid Juhan
Smuuli tuntud  killud: �Me oleme
Tallinnast (Tapalt), meie maksa
me...� jne.

Muuseumitöötaja rääkis meile as-
jakohase teabe kõrvale nii mõndagi
raskustest, mis küla-muuseumi kim-
butavad. Kunagist jõukat küla ähvar-
dab väljasuremisoht - elanikkond va-

naneb, aastaringselt elavad taludes
pensionärid, kellele käib üle jõu pil-
liroo lõikamine või sellest katuse te-
gemine, mida oleks hädasti vaja.
Keset küla asub Muhu muuseum,
kus nägime kuulsaid rahvarõivaid,
mida paarkümmend aastat tagasi ka
mandrirahvas endale ihaldas. Muhu
naiste käsitööoskus on kadestatav,
saarte naised olevat kudunud sukka
käigu pealt ja roositud pätid (tikitud
sussid) leidusid iga pruudi veimeva-
kas.

Edasi viis meid tee üle Väikese
väina Saaremaale. Siin paelusid
meie huvi Karja kirik, Angla tuuli-
kud, Kaali meteoriidikraater ja loo-
mulikult Kuressaare loss. Tundsime
Kaali järve ääres salapära, mida
kogu ümbrus tekitab, ja mõtlesime

sellest, et turismimaana on Eestil veel
arenguruumi küllaga, sest atraktiivne
paik on välja arendamata.

Kuressaarde jõudes tõdesime
kohe, et enne meid olid paigad val-
lutanud soomlased. Neid jätkus  hul-
galiselt tänavatele, armsatesse väli-
kohvikutesse ja lossiõuelegi. Ostu-
jõulised põhjanaabrid muretsevad
Saaremaal endale suvekodusid ja
puhkavad sanatooriumides. Võib-
olla peab Saare maavanem juba sa-
laplaani Soome riigi koosseisu min-
na?! Meie tundsime end �ikkagi ini-
mestena� ja lootsime jõuda õhtuks
Kipi-Koovi puhkemajja, mis ka pä-
rast pisikest segadust Saaremaa tee-
del õnnestus...

Katri Lehtsalu

TENK käis Saaremaal

Fotol vasakult Tiiu Bankier, Anne Terner-Boiko, Tiiu Ernesaks ja
Svetlana Oganezova Kaali järve ääres

1. juunist kuni 1. augustini
toimus Tapa linnas ulatus-
lik elamute tehniline ülevaa-
tus. 12 Tapa korteriühistut
said elamu tehnilise ülevaa-
tuse tehtud väga soodsalt.

Läbirääkimiste tulemu-
sena toetas Tapa linnavalit-
sus korteriühistute tehnilist
ülevaatust  25 000 krooni-
ga. Samuti finantseerib kor-
ruselamute tehnilise seisun-
di kindlakstegemist Majan-
dus- ja Kommunikatsiooni-
ministeeriumi halduses te-
gutsev isemajandav sihtasu-
tus KredEx, kes maksab
korruselamutele tehnilise
ülevaatuse maksumusest ta-
gasi 50%.

Projekti lõppemise kuu-
päevaks oli 11. august, mil
Tapa arenduskotta kogunes
12 korruselamu ekspertiisi
tellinud korteriühistu esin-
dajat, abilinnapea Mati
Mitt, Tapa, Eesti Korteri-
ühistute Liidu Rakvere bü-
roo juhataja Marek Leemets
ning antud projekti juht Ire-
ne Pung. Koosolekut alus-
tas abilinnapea Mati Mitt
korteriühistute esindajatele
OÜ Lood&Partnerid poolt
koostatud ekspertiisi aktide
üleandmisega.

Järgnes kokkuvõtete te-
gemine, kus analüüsiti Tapa
korteriühistute probleeme.
Tuli välja, et nende peamis-
teks probleemideks on ka-
nalisatsioon, vesi ja gaas.
Kõige madalama keskmise
hinde sai aga territoorium.
Päris hea tulemuse said
elektri- ja küttesüsteem ning
muud tehnosüsteemid. Iga-
le korteriühistule anti kätte
akt, kus olid välja toodud
konkreetset ühistut puudu-
tavad probleemid. Näidati
ära ka soovitav renoveeri-

misjärjekord ning ligikaud-
ne maksumus.

Neile 12 korteriühistu
esimehele ja elanikele peab
andma au julguse ja tegut-
semisvalmiduse eest. Koo-
solek lõppes ühtse veendu-
musega, et tehniline üle-
vaatus on väga oluline, kui
soovitakse algatada õigus-
tatud ning nõuetekohast re-
noveerimisprotsessi.

Kuna varem või hiljem
tuleb renoveerimistööd ära
teha, on Tapa korteriühis-
tud ning Eesti Korteriühis-
tute Liit võtnud eesmärgiks
korraldada järgmise aasta
alguses ulatuslik laenu- ja
ehitustöö ühishange. Selle
tulemusel saavad korteri-
ühistud madalama intressi-
ga laenu, ehitustöö odav-
neb, korteriühistute esi-
meeste asjajamise koormus
väheneb jne. Ka järgmisel
aastal toetab sihtasutus
KredEx korruselamuid,
ning loodame, et ka Tapa
linnavalitsus ulatab oma
abistava käe.

Et korteriühistute esime-
hi teavitada ja informeeri-
da, korraldab Eesti Korte-
riühistute Liit pidevalt koo-
litusi ja infopäevi. Need 12
ühistu esimeest olid õigel
ajal õiges kohas, tegid ak-
tiivselt koostööd Eesti Kor-
teriühistute Liiduga ja on
vastu võtnud raske, kuid
vajaliku otsuse - alustada
renoveerimisprotsessi.

Tapa linn osutus väga
meeldivaks koostööpartne-
riks.

 Irene Pung,
Eesti Korteriühistute Liidu

Rakvere büroo
projektijuht

Korteriühistute
elanikud teavad
oma probleeme

Väga palju tekitab rahulolematust
meil müügilolevate jalatsite halb
kvaliteet. Viimasel ajal on olnud
mitu kokkupuudet selle probleemi-
ga. Proovin nüüd selgitada, millele
peaks iga ostja ehk tarbija tähelepa-
nu pöörama ostu sooritades ja kui-
das käituda, kui olete saanud praak-
kauba omanikuks.

Kõige tähtsam on valida endale
õige suurusega ning sobivast mater-
jalist jalatsid. Tuleks arvestada jalat-
site otstarvet ja kandmistingimusi.
Pretensiooni jalatsite kohta pole
mõtet esitada, kui neid on kasutatud
ebaõigetes kasutamistingimustes.
Näiteks peokingad ei sobi tänaval
käimiseks. Spordijalatsite ostmisel
on väga oluline, kus neid tahetakse
kasutada, kas tervisejooksu tehes,
palli mängides või hoopis aeroobi-
katrennis. Jalatsite ostmisel küsige
lisainfot nii jalatsi materjali kui ka
kasutamistingimuste ja hooldusvii-
side kohta.

Kui te olete teinud oma valiku ja
ostnud uued jalatsid, siis kontrolli-
ge ostut� eki olemasolu ja hoidke see
alles. Igasuguste pretensioonide esi-
tamisel on vajalik selle olemasolu.
T� eki puudumisel ei suuda te tões-
tada, millal  ja kust selle kauba ost-
site ja müüja võib probleemi lahen-
damata jätta.

Puudusega kauba puhul on nüüd
kehtiva võlaõigusseaduse alusel tar-
bijal õigus esitada kaebus kahe aasta
jooksul alates ostmise kuupäevast.
See seadus kehtib ka jalatsite kohta.
Loomulikult kehtib see ainult õigesti
hooldatud ja kasutatud jalatsite
kohta.

Kui olete ostnud jalatsid ja vaa-
tamata õigele kandmisele ja hooldu-
sele on ilmnenud mingi viga, siis
pöörduge viivitamatult kauplusse.
Harilikult ilmnevad jalatsite vead
õigel kandmisel kuu aja jooksul,
mõnikord võib tootja praak välja tul-
la ka hiljem.

Vea tekkimise põhjuste tõestami-
se kohustus esimesel kuuel kuul pä-
rast ostu sooritamist on müüjal ja pä-
rast kuue kuu möödumist tarbijal.
Tarbijal on õigus puudusega kauba
korral nõuda esmalt asja tasuta pa-
randamist või selle asendamist uue
kaubaga. Tarbijal on õigus nõuda os-
tuhinna alandamist või lepingu tü-
histamist kui 1) müüjal ei ole või-
malik kupa parandada või asendada
või 2) parandamine ebaõnnestub või
3) müüja ei ole kauba puudust
mõistliku aja jooksul kõrvaldanud.

Kui teie esitatud andmed on täp-
sed ja jääte ise rahulikuks ja viisa-
kaks, siis leiate kindlasti koos müü-
jaga probleemile lahenduse. Kui
kohe pole võimalik lahendust leida,
tuleb esitada kauplusele pretensioon
kirjalikult. Sellele märkige järgmi-
sed andmed: ostu kuupäev, puudu-
se ilmnemise kuupäev, puuduse tun-
nused, omapoolne soovitav lahend,
ekspertiisi andmise nõusolek, samu-
ti ekspertiisi kulude hüvitamise
nõusolek juhuks, kui defekt on tek-
kinud ostja süül.

Veel juhin tarbijate tähelepanu
järgmisele asjaolule. Jalatsikauplus-
tes võib kohata silte �Allahinnatud
kaubal garantii üks kuu� või �Alla-
hinnatud kauba kohta pretensioone
vastu ei võeta�. Sellised teated on

ebaseaduslikud. On vajalik teada,
miks kaup on alla hinnatud. Kui al-
lahindlus on tingitud hooaja soodus-
müügist,  tühjendusmüügist, igasu-
gustest säästupäevadest jne, kehtib
täpselt samasugune kaheaastane pre-
tensiooni esitamise aeg.

Kui aga on tegemist hinnaalanda-
misega kaubal oleva defekti pärast,
siis peab see olema fikseeritud müü-
gidokumendis ja sellele puudusele
kaheaastane pretensiooni esitamise
aeg ei kehti, teistele avastatud puu-
dustele aga kehtib.

Nüüd mõned näited, milliste prob-
leemidega on tulnud kokku puutuda.

Kingad osteti turult. Pärast lühi-
ajalist kandmist lagunesid pealsed
(murdekohtadesse tekkisid augud).
Müüja tundmatu. Ostut� ekk puudus.
Kahju tarbijale 180 krooni.

Kauplusest osteti suvekingad hin-
naga 320 krooni. Kuu aja pärast mur-
dusid tallad pooleks. Kuna ostut� ekk
oli ära visatud, jäi kahju tarbija kanda.

Kauplusest osteti suvekingad hin-
naga 488 krooni. Kahenädalase kand-
mise järel tulid kingadel tallad lahti.
Ostut� ekk oli olemas. Kingad tagas-
tati tootjale. Selgus, et tegu oli tootja
praagiga. Tarbija sai raha tagasi.

Nendest näidetest selgub, et ostes
turult või laadalt, võtab ostja endale
riski, sest hiljem pole tal pahatihti kel-
legi poole pretensiooniga pöörduda.
Panen ostjatele veel kord südamele:
ärge ostke juhuslike müüjate käest,
nõudke alati ostut� ekki ja hoidke see
alles, et oleks võimalik tõestada, mil-
lal ja kust te kauba ostsite.

Helle-Anne Org

Kui king osutus praagiks

Foto Katri Lehtsalu

Foto Heiki Vuntus

Marek Leemets (vasakul) jälgib, kuidas Mati Mitt annab
korteriühistu esindajale üle ekspertiisiakti. Irene Pung
vaatab, keda kutsuda järgmisena käesurumisele.

Järgneb
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LINNAVALITSUSE ISTUNGID TAPALIK TAPA 2003

29. juuli 2003

·  Kooskõlastati AS K&H poolt koosta-
tud Suru, Pala, Tõreska ja Kolgu külas
rajatava kaitseväe keskpolügooni de-
tailplaneering;

·  Edastati linnavolikogule eelnõud:
Kinnistu Ambla mnt 58d müümine OÜ-
le Riganal.

Kinnistu Karja 1A müümine OÜ-le
Tapa Mill.

Volikogu esimehe välislähetus Soome
Vabariiki.

·  Tapa linnavolikogu 13.03. 2003 mää-
ruse nr 10 muutmine.

Tapa linna jäätmehoolduseeskirja pa-
randusettepanekud.

·  Vormistati välislähetus linnapea vii-
bimise kohta Soome Vabariigis Toija-
las sõpruslinnade kohtumisel;

·  Eraldati reservfondist 45 200 kr AS-
le Tapa Vesi vee- ja kanalisatsioonitrassi
ehitamiseks Kesk tänavale pikkusega
35 meetrit.

5. august 2003

·  Kinnitati maa ostueesõigusega erasta-
mise tingimused aadressil Õhtu pst 23.

·  Kinnitati maa erastamise tingimused
korteriomandi seadmiseks aadressil
Pargi 4.

·   Väljastati massiürituse luba erakonna-
le Isamaaliit Euroopa Liidu teemalise üri-
tuse läbiviimiseks 19. augustil 2003.

·  Väljastati kauplemisluba AS-le Nurga
veini jaemüügiks 9. augustil 2003 toimu-
nud laadal.

·  Edastati linnavolikogule eelnõu jaos-
konnakomisjoni moodustamiseks 14.
septembril 2003 toimuva rahvahääletu-
se läbiviimiseks.

Kõikide Tapa linnavalitsuse ja Tapa
linnavolikogu õigusaktidega saab tut-
vuda Tapa linnaraamatukogus ja ala-
tes 1. jaanuarist 2002 vastu võetud
õigusaktid on tutvumiseks linna kodu-
leheküljel http://ns.tapa.ee.

Varsti pole seal enam kedagi ega midagi
tappa! Kaader on koondatud ja hoone la-
guneb igast kandist ning väljapääsu ei näi
keegi pakkuvat. Ajalugu käsitleb hoonet
kui Tapa sümbolit. Siit järeldus -  tapa
sümbol! Kuidas on aga võimalik lammu-
tada seda, millega Tapa linn oma pika-
ajalise eksistentsi jooksul on kindlalt kok-
ku kasvanud? Läbivad rongid on Tallin-
na, Narva kui Tartu suunast Tapale too-
nud ja viinud nii inimesi kui kaupu, nii
vaenlasi kui sõpru. Nende seas vedanud
kuulsusi ja lihtsaid tööinimesi, raskeid sõ-
jamasinaid ja sadu tuhandeid tsisterne kü-
tusega. Ärgem  tapkem linna ajalugu, vaid
talletagem seda nii sõnades kui tegudes.

Vaksalihoones asus kunagi Tapa linna
esindusrestoran, kus mängis muusika ja
kees vilgas seltsielu. Seltsielu keskuseks
sobiks ta ju nüüdki. Siin saaks korda saa-
ta muudki. Tegusid on vaja! Linnavalit-
susele ja volikogule esitatud ettepanekud
on jäänud vastuseta, diskussioonid ajale-
heveergudel vaksali võimaliku tuleviku
üle sumbunud. Valimiseelsed saadikute
väljaütlemised selleks jäänudki.

Millegipärast meenub 1991. aastal sõp-
ruslinna Preetz delegatsiooni ärasaatmi-
ne Tapa vaksalist Leningradi poole.
(Ainuvõimalik lennuühendus Saksamaa-
ga oli siis Leningradi kaudu). Kupeeva-
guniuksed olid suletud ja viimasel hetkel
olime sunnitud need sõna otseses mõttes
toppima puupüsti täis üldvagunisse, kus
sellel hetkel puudus isegi elektrivalgus.
Saatjad olid kaasa võtnud kilekottides kin-
gitusepakke, mis neile vapralt kaasa su-
ruti. Meenub, et TK �Vasar� poolt oli kin-
gitud labidas, mida Preetzi linnapea vap-
ralt nagu relva püsti hoidis. Hiljem rääkis
ta mulle sellest reisist kui õudusunenäost.
Praktiliselt pimedas vagunis püsti seistes,
litsutuna tundmatute  isikute poolt vastu
vaguniseina, see teekond suures osas kul-
geski, naised minestuse äärel. Lenigradi
jõudes olid peaaegu kõik kilekottides kaa-
saantud kingitusepakid kadunud, kuid la-
bidas vapralt alles hoitud. Kahjuks, või
õnneks (labidat võis nõukogude miilits ka
relva pähe võtta, kui meenutada lugusid

dessantväelaste labidakasutustest), unus-
tas linnapea labida Leningradi vaksali sei-
na äärde, kui lennuväljale pääsemiseks
transporti otsis. Ta mainis veel, et vahe-
peal hakkas usk elusalt kodumaale tagasi
jõuda ära kaduma. Aeg oli niisugune!

Meenub hetk kui 1994. aastal viibis
Tapa vaksalis president Lennart Meri.
Esimesed märgid hoone lagunemisest olid
juba siis märgatavad. �Kas ma võiksin
saada  pileti Pariisi?� küsis president kas-
sapidajalt, kes selle peale ehmunult mi-
dagi pomises. Kas takistas teda vastamast
vähene eesti keele oskus või hoopis eh-
matus presidendi ootamatu küsimuse pea-
le, ei oska tagantjärele keegi väita, aga
omaette sündmus oli see ikkagi. Vaksali
sööklas lõunastanud ajalehereporter Sikk
nägi aga selles head võimalust Tapat pa-
rastada, lisades loo halvast teenindusest
ja puuduvatest nugadest.

Narva rongi väljumiseni, millega pre-
sident suundus Tapalt Kadrinasse (presi-
dendi ootamatu soov), jäid loetud hetked.
Saatjate seltskond oli ennast perroonil sis-
se seadnud, valmis iga hetk ärasõitjatele
lehvitama. Sama ootas ka president, seis-
tes rongi avatud uksel. Äkitselt hakkasid
rongivile kõlades automaatselt sulguma
vaguni uksed. President haaras mõlema
käega ustest, et alanud protsessi takista-
da. Lehvitamiseks jäi aeg lühikeseks, lõp-
pesid ka presidendi jõuvarud, uksepilu
vahelt paistis vaid presidendile ainuoma-
ne lai naeratus ja pingest üleni punaseks
värvunud nägu. Nii ta lahkuski Tapalt, jät-
tes maha ehmunud tapalased. �Ega ta
ometi viga saanud?� kuulsin rahva seast
küsimust.  Nagu   tavaliselt, ei juhtunud
temaga midagi hullu, sarnaseid situatsioo-
ne oli presidendil ennegi olnud. Niisugu-
ne  tegutsev ja seiklusi otsiv on nüüdseks
juba ekspresidendi loomus alati olnud!
Tema energiast pakatavat elulusti on näha
ja kuulda jätkuvalt nii Euroopa kui Eesti
tasandil. Võtkem presidendist eeskuju ja
teeme vaksalist midagi taiplikku ja kind-
la peale tapalikult tabavat!

Raivo Raid

1987.a 2. juulil toimus TPI ehitustea-
duskonna 51. lennu lõpuaktus. Aula-
täis rahvast, laval presiidium. 61 noort
diplomeeritud ehitusinseneri sisenes
ühekaupa saali, nende seas ka Tapa
poiss Riho Olvet. Aktuse avas rektor
Boris Tamm. Seitsmeteistkümnendat
ja ühtlasi viimast korda täidan oma de-
kaanikohustust ja esinen aktusekõne-
ga.

Väljaöeldud mõtted sobivad väga
hästi ka tänasesse päeva. Seepärast
pakun sellest kõnest mõned väljavõt-
ted.

�Aja lõpmatus voolus oleme jõud-
nud aastasse 1987. See aasta on meie
ootuste ja lootuste aastaks. Vanaviisi
pole võimalik enam edasi minna, saab
ainult paigal tammuda ja taganeda....

Uus on aga visa tulema ja juurdu-
ma, vana ei taha taanduda. Kõik me
oleme sõnades uue ja  parema poolt.
Kuid mis me oleme uue heaks teinud?
Esitagem see küsimus iseendale! Iga-
üks meist. Ja korduvalt. Just meist,
inimestest, sõltub kõik. Ilma uue ini-
meseta me edasi minna ei saa. Kuid
see uus tähendab meie endi muutu-
mist, ümberkasvatamist. See on pika-
ajaline protsess, kus heitlevad väline
surve ja inimese sisemine mina. Sel-
les heitluses tekivadki veendumused.
Kõik me soovime ja loodame, et need
veendumused oleksid edumeelsed,
edasiviivad, tulevikkusäästvad.

Pidage meeles, et igal elukutsel on
oma kutse-eetika, mida peab austama
ja pühaks pidama. Pidage meeles seda
tõde, et mida suuremaks muutuvad
teie õigused, mida tähtsamale posit-
sioonile te välja jõuate, seda suure-
maks saavad ka teie kohustused
ja vastutus. Kuid ärge kartke kohus-
tusi ega vastutust, vaid tõuske julgelt
nendele kõrgustele, kuhu te tiivad
küündivad ja kannavad. Aga mitte
kõrgemale, sest igaühel meist on oma

lagi...
Kui tahame püsima jääda, edasi min-

na, oma järglastest rõõmu tunda, siis
peame oma kõlbelisi hoiakuid muutma,
kes vähem, kes rohkem. Me peame leid-
ma ja kinnistama uued karsked töö- ja
elutraditsioonid.

Maailm on täis paradokse. Mõni
sõna ühest neist. Haridustaseme pidev
tõus pole toonud endaga kaasa (nagu
seda võiks oodata)  kultuurilist ja kõl-
belist tõusu. Me võime seda märgata iga
päev kõikjal endi ümber. Hoolimatust,
ebakultuursust, vandalismi, antisani-
taarsust.

Kõige ohtlikumaks selle halva hul-
gas on ökoloogiline hoolimatus. Inime-
ne hävitab ja reostab mõtlematult ja
hoolimatult oma elukeskkonda � maad,
vett ja õhku... Inimene ei ole looduse
kuningas, nagu paljud seda veel arva-
vad. Inimene on vaid osa loodusest.
Loodus ei kuulu inimesele, vaid inime-
ne loodusele.�

Ma loen ette mõned kohad indiaani-
pealiku kõnest, mille ta pidas aastal
1854. Pange tähele, et harimatu indiaan-
lane oli 133 aastat tagasi ökoloogilises
mõttes õigematel seisukohtadel, kui
paljud kõrgeltharitud inimesed täna-
päeval.

�Suur Pealik Washingtonis saadab
sõna, et soovib osta meie maad. Suur
Pealik saadab ühtlasi oma sõpruse ja
hea tahte kinnituse. See on temast kena,
sest me teame, et ta ei tunne erilist va-
jadust meie sõpruse järele. Kuid me
kaalume pakkumist, teades, et kui me
ei müü, siis võib valge mees tulla püs-
siga käes ja võtta meie maa.�

Nii otseselt kui ka varjatud kujul
kehtivad vana indiaanipealiku sõnad
ka tänapäeval. Kuid sellest juba järg-
mine kord.

Lembit Joorits

Mälestuskilde ja
uitmõtteid

10. osa
Tapa vaksal

Foto Heiki Vuntus
Tapa vaksalihoonele pole senini rakendust leitud. Nii seisabki see aastaid linna visiit-
kaardiks olnud ehitis mahjaäetuna ja lagunevana.

Järgneb
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Tapa linna ajaleht Sõnumed Roheline tn 19, Arenduskoda
Lehe tellimine ja üldinfo - tel/faks 20 026.
Ajalehte saab lugeda - www. tapa.ee/arenduskoda/ajaleht,
e-post: arenduskoda@tapa.ee, heiki@tapa.ee
Toimetaja Heiki Vuntus - tel 20 026, mobiil 056 485 208
Küljendaja Liina Kald - tel 20 023, mobiil 052 87 998
Trükitud trükikojas Agur - Pikk 16,  44307 Rakvere, tel 23 999
Trükiarv 600 Leht ilmub kaks korda kuus.
Kuulutuste vastuvõtt Roheline tn 19, E - R kella 9 -16.
Toimetusel on õigus kirju ja teisi kaastöid nende selguse
huvides toimetada ning lühendada.

Hoidmaks ära arusaamatusi, peab lehematerjal
olema toimetuses hiljemalt leheilmumise nädala
teisipäeval kell 10.

TEATED - KUULUTUSED - TEATED - KUULUTUSED

Foto Heiki Vuntus

Tapa lasteaed
Pisipõnn

kuulutab välja konkursi

LIIKUMIS -JA
LASTEAIAÕPETAJA

ametikoha täitmiseks
alates 2003/2004. õa.

Müüa lõhutud küttepuid
170 kr/m3.

Tel 056 652 463.

Avaldus, CV
ja

kvalifikatsiooninõuetele
vastavust tõendavate
dokumentide koopiad

esitada või saata
21. augustiks

aadressil
Tapa lasteaed Pisipõnn,

Nooruse 11
45106 Tapa.
Info telefonil
032 20 063.

Lääne-Virumaa spordivetera-
nide meistrivõistluselt toodi
möödunud laupäeval koju
Eesti Spordiveteranide Liidu
meistrimedal, kui Vodja laske-
tiirus Järvamaal peetud 2003.
aasta Eesti Spordiveteranide
Liidu laskmise meistrivõist-
lustel oli edukas Hannes
Reinomägi.

Lääne-Virumaa spordive-

teranide võistkonnas esindasid
maakonda neli kaitseliidu lasku-
rit. Spordipüstoli harjutuses 30
lasku ringmärki saavutas esiko-
ha ja meistrimedali oma vanuse-
grupis Hannes Reinomägi.

Temale kuulus ka teise koha
diplom harjutuses 30+30 lasku
sportpüstolist.

VT 05.08.03

Hannes Reinomägi
laskis edukalt

Tänavu sügisest alustab kolman-
dat aastat Tapa gümnaasiumi juu-
res tööd õhtuse õppe osakond,
kus kaugõppe vormis saavad
koolikohustuse ea ületanud isi-
kud      jätkata oma poolelijää-
nud õpinguid.

Vastu võtame 8. - 9., 10.,11.
ja 12. klassi.

Kooli vastuvõttu taotleja saab
esitada alates 18. augustist kooli
sekretärile avalduse koos järg-
miste dokumentidega: vormiko-
hane avaldus � ankeet ( täidetak-

Tapa gümnaasiumi õhtuse õppe osakond ootab õppijaid

Foto Heiki Vuntus

Oluline roll elukeskkonna ja ko-
dulinna turvalisemaks kujunda-
misel on igal kodanikul.

Kasutame siinkohal oma ko-
danikuõigust ja kohustust viita-
maks ebatervele keskkonnale
Valgejõe pst 8 ja 10 majade vas-
tas paikneval maa-alal, kus asub
lõpetamata ehitis �nõukogude-
aegse pärandina�. Muretsema
paneb asjaolu, et nimetatud ehi-
tis on soodsaks pinnaseks kuri-
tegevusele, narkomaaniale, tu-
lekahjudele ja haigustele-vigas-
tustele.

Ümbruskonnas on palju lap-
si-noori, kes ehitist mängumaa-
na kasutavad. On näha kasuta-

tud süstlaid, suitsukonisid, põle-
tatud diivaneid, katkiseid pude-
leid ja igasugu prahti. Eriti õud-
ne on sügisel ja talvel jälgida li-
bedal katusel olevaid lapsi, kes
ohtu ei adu. Aga käskude-keel-
dudega asja olematuks ei tee.

Ülaltooduga pöördume Tapa
linna arengu ja kuritegude enne-
tuse ning kodanike tervishoiu
huvides kõikide instantside poo-
le, kes antud asjas abiks võiksid
olla. Kui soovime käituda euroop-
lastena, siis peame muutma eel-
kõige iseendi suhtumist ümbritse-
vasse.

Murelikud elanikud
Valgejõe 8 ja Valgejõe 10

Avalik pöördumine

se kohapeal); isikut tõendav do-
kument, mis tagastatakse; klassi-
tunnistus; väljavõte õpilasraama-
tust; arstitõend;

Õhtuses õppevormis on või-
malik õppida ka üksikaineid.
Avalduses tuleb ära näidata

ained, milliseid soovitakse õppi-
da ning millistel põhjustel.

Kooli eesmärgiks on jõuda
riiklikus õppekavas toodud päde-
vusteni. Vabaainena on õhtuse
õppe osakonna õpilastel võima-
lik õppida arvuti kasutamist.

Kohtumiseni endiste ja uute
õppijatega.

Õppetöö algab 2. septemb-
ril kell 16.

Malle Truu,
kaugõppe õppealajuhataja

Hannes Reinomägi osales Kaitseväe kevadisel lahingõppusel Ke-
vadtorm 2003 vaatlejana.

Kehra karikaturniiril käsipallis jät-
tis meeste klassis esikoha koju Eesti
meisterklubi HC Kehra, kes alistas
finaalis HC Tallase 22:21. Spordi-
klubi Tapa tuli kaheksa meeskonna
hulgas viiendaks.

Alagrupiturniiril võitsid tapa-
lased avapäeval 22:9 KK Kehra,
kaotasid 14:18 Läti noortekoon-
dise mängijaid koondavale
Murjane esimesele võistkonnale
ja 9:25 HC Kehrale. Käe ulatuses
olnud pääsu nelja tugevama hul-
ka nurjas väike allajäämine
Murjanele.

�Viskasime mööda seitsme
meetri karistusviskeid, mida lõ-
puks kogunes viis tükki ja enam-
vähem selle vahega saime ka
pähe,� nentis SK Tapa mängija ja
treener Aron Jaanis.

Päev hiljem peetud kohamän-
gudes alistati 13:11 Murjane teine
rivistus ja 16:14 HC Kehra fänn-
klubi.

Kehra Cup�i noorteturniiril said
SK Tapa 1989. aastal sündinud
poisid ühe võidu ja nelja kaotuse-
ga kuuenda koha.

Möödunud hooajal Eesti meist-
rivõistlustel kuuenda koha hõiva-
nud Tapa käsipallimehed jätkavad
ettevalmistusi uueks hooajaks ilma
ühe põhimängija Kristo Järveta,
kes siirdus laenulepingu alusel HC
Kehrasse.

Käsipallist

VT 13.08.03

Valgejõ puiestee ääres olev nõukogude ajast pooleli jäänud
korterelamurikub ka linnapilti.


